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Regionfullmäktige 2023-09-26 

 
 
Behov av geriatriska vårdplatser och geriatrisk specialistkompetens i Region Skåne 
 
Rapporten ”Behov av geriatrisk vård och geriatriska vårdplatser i Region Skåne 2020-2030” 
gör en grundlig analys av de framtida vårdbehoven hos den äldre befolkningen och drar 
slutsatsen att Region Skåne måste utöka antalet geriatriska slutenvårdsplatser från 46 till 320 
fram till 2030, åtminstone om man vill undvika allvarliga undanträngningseffekter inom resten 
av sjukvården. För att bemanna dessa vårdplatser beräknar rapporten också att det kommer att 
behövas ytterligare 11 ST-block i geriatrik årligen under tioårsperioden i fråga.  
 
För att möta denna utmaning föreslog Socialdemokraterna vid hälso- och sjukvårdsnämndens 
senaste sammanträde att nämnden skulle fatta ett inriktningsbeslut om att göra en särskild 
satsning på ST-block i geriatrik som sträcker sig över flera år, på samma sätt som man idag 
hanterar ST-utbildningen av allmänspecialister och akutläkare. Vi föreslog också att nämnden 
skulle ta fram en handlingsplan för hur det beräknade behovet av geriatriska vårdplatser ska 
mötas. 
 
Under rådande omständigheter med stora ekonomiska underskott och hårt pressade 
sjukvårdsförvaltningar tror vi att det kommer att krävas central planering och inriktningsbeslut 
som sträcker sig över flera år för att klara av den omfattande utbyggnad av vårdplatser som 
beräknas behövas. Styret valde dock att avslå våra förslag med hänvisning till att frågan kunde 
hanteras i ordinarie budgetprocess. Det skulle i så fall kräva antingen en riktad satsning i 
regionfullmäktiges budget eller en omprioritering av medel i hälso- och sjukvårdsnämndens 
internbudget. 
 
Jag vill därför fråga Anna Mannfalk (M): 
 

• Kan du utlova en satsning på de 11 ST-block i geriatrik som behövs för att möta äldre 
skåningars vårdbehov i hälso- och sjukvårdsnämndens budget för 2024? 

 
 
Carina Svensson (S) 


